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                                                                                 Białe Błota, 27.02.2024 r. 

BRG.0002.3.2024 

 

 

Protokół z LXXXIX Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota,  

która odbyła się 27.02.2024 r.  

w Auli Szkoły Podstawowej w Białych Błotach, ul. Czysta 1a 

 

 

Sesja trwała: od godziny 14:00 do godziny 21:20 

Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 

Sekretarz obrad: Sławomir Ossowski 

Protokolant posiedzenia: Katarzyna Lutkowska 

Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz  

i dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 17 członków.  

Obecni: 

1. Bronisław Balcerowski 

2. Anna Banaszek 

3. Magdalena Burdanowska 

4. Kamilla Grzelak 

5. Jacek Grzywacz 

6. Krzysztof Kocikowski 

7. Jacek Krzyżanowski 

8. Karolina Lachowicz 

9. Aleksandra Lubońska 

10. Piotr Mądrzyński 

11. Krzysztof Michalak 

12. Leszek Niewiarowski 

13. Ilona Nowakowska 

14. Sławomir Ossowski 

15. Sławomir Ruge 

16. Henryk Sykut 

17. Magdalena Sznajder 

18. Katarzyna Tomicka 

19. Maria Wolsztyńska 

20. Łukasz Wyszomirski 

 

oraz: Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke, Skarbnik Gminy Katarzyna 

Strzygocka-Kowalska, Sekretarz Gminy Ewa Galicka, mecenas Maciej Dalka, kierownicy 

referatów urzędu gminy, kierownicy jednostek organizacyjnych, pracownicy urzędu gminy, 

sołtysi, mieszkańcy, media. 
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Porządek obrad: 

1. Otwarcie LXXXIX Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad LXXXVII, LXXXVIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy 

Białe Błota. 

4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 

6. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu 

między sesjami. 

7. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał.  

8. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie przyjęcia regulaminu głosowania w sprawie wyboru ławników na kadencję 

2024-2027, 

2) w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej dla przeprowadzenia głosowania 

w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Bydgoszczy na kadencję 2024-

2027, 

3) w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Bydgoszczy na kadencję 2024-

2027, 

4) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego wspólnej 

realizacji z Gminą Nowa Wieś Wielka zadania w zakresie przebudowy ulicy 

Zabytkowej w Przyłękach oraz ulicy Powstańców Wielkopolskich w Brzozie na 

wspólnym przebiegu odcinka drogi,  

5) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w trybie bezprzetargowym,  

6) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych, 

7) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w trybie przetargu 

ograniczonego, 

8) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Prądki, gmina Białe Błota, 

9) w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 

położonego w rejonie ulic Leśnej i Hiacyntowej w miejscowości Kruszyn Krajeński, 

gmina Białe Błota, 

10) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wraz ze zmianą 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w 

rejonie ulic Wczasowej, Osiedle i Przylesie w miejscowości Ciele, gmina Białe Błota, 

11) w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Przemysłowej w 

miejscowości Białe Błota, 

12) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy 

Przemysłowej w miejscowości Białe Błota, 

13) w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.3.2024 w sprawie utwardzenia ulicy 

na odcinku ul. Storczykowej od ul. Łąkowej w Kruszynie Krajeńskim, 

14) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.1.2024 w sprawie budowy oświetlenia 

na ul. Pięknej w Łochowie, 

15) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.2.2024 w sprawie budowy oświetlenia 

na ul. Kalinowej w Łochowie, 

16) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2024 rok,  
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17) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2024-

2039. 

 

9. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami.  

10. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami.  

11. Zakończenie obrad LXXXIX Sesji VIII Kadencji. 

 

Ad 1. Otwarcie LXXXIX  Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz otworzył obrady, powitał wszystkich zebranych. 

Sprawdzono obecność i stwierdzono quorum. Zostały odczytane informacje w zakresie danych 

osobowych. 

Ad 2. Wybór sekretarza obrad. 

 

Na sekretarza obrad zaproponowano kandydaturę radnego Sławomira Ossowskiego.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wybór na funkcję sekretarza obrad radnego Sławomira Ossowskiego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (7) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 

Piotr Mądrzyński, Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Sekretarzem obrad został wybrany radny Sławomir Ossowski. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad LXXXVII, LXXXVIII Sesji VIII Kadencji Rady 

Gminy Białe Błota. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad LXXXVII, LXXXVIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe 

Błota. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 7 
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Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

BRAK GŁOSU (1) 

Krzysztof Michalak 

NIEOBECNI (7) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 

Piotr Mądrzyński, Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Protokoły z obrad LXXXVII, LXXXVIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota zostały 

przyjęte. 

 

Ad. 4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zgłosił zmiany do porządku obrad. 

Wnosi o wykreślenie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości gruntowych, jego zdaniem sprzedaż tych gruntów jest przedwczesna. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy wniósł także o wykreślenie z porządku obrad projektów 

uchwał: w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Przemysłowej w miejscowości Białe Błota, 

oraz w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy 

Przemysłowej w miejscowości Białe Błota (nagranie od 00:06:36 do 00:09:51). 

 

Głos w dyskusji zabrał radny Krzysztof Michalak, który zgodził się z wnioskiem 

Wiceprzewodniczącego w sprawie wycofania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości gruntowych. Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów radna Ilona 

Nowakowska zauważyła, że Komisja nie rekomendowała tych uchwał. Skarbnik Gminy 

Katarzyna Strzygocka-Kowalska wyjaśniła, że dochody z tytułu sprzedaży tych działek 

zabezpieczają budżet po stronie wydatkowej. Radny Krzysztof Michalak wyraził sprzeciw 

przeciwko sprzedaży nieruchomości (nagranie od 00:10:09 do 00:12:16). 

 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Natalia Zielińska zabrała głos w temacie uchwał 

dotyczących planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Przemysłowej  

w Białe Błota. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zauważył, że 

projekty mogą poczekać, powinno to być podjęte przez nową kadencję (nagranie od 00:12:20 do 

00:13:10). 

 

Radna Maria Wolsztyńska zapytała, na jaką kwotę przewidywano sprzedaż terenu w Kruszynie 

Krajeńskim, na jaką kwotę trzeba będzie zrezygnować z inwestycji zaplanowanych na ten rok  

i z których. Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska wyjaśniła, że sprzedaż wstępnie 

opiewała na 12 mln zł. Radny Krzysztof Michalak uważa, że o tym powinna zadecydować nowa 

Rada Gminy, jest to majątek gminy (nagranie od 00:13:0 do 00:16:03). 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut nawiązał do wprowadzonych przez 

Skarbnik obligacji. Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska powiedziała, że trzeba 

będzie zrezygnować z inwestycji, jeżeli nie będzie wpływów dochodów, zauważyła, że kwota  

12 mln zł jest w budżecie, zabezpiecza wydatki majątkowe, każda wyższa uzyskana ze sprzedaży 

kwota obniży kwotę emisji obligacji. Radny Krzysztof Michalak zauważył, że stan budżetu 

gminy jest w fatalnym stanie, skoro realizację budżetu Skarbnik uzależnia od tego czy sprzedamy 

majątek gminny. Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska odpowiedziała radnemu 

(nagranie od 00:16:05 do 00:21:42). 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska powiedziała o możliwości 

przesunięcia podjęcia uchwały o dwa miesiące, nowa Rada może podjąć tę uchwałę (nagranie od 

00:21:49 do 00:20:22). 

 

Radny Sławomir Ruge zapytał o grunt przeznaczony na sprzedaż, jaka ma być tam zabudowa, 

jaka jest wartość tego gruntu, czy jest plan zagospodarowania przestrzennego dla tego rejonu. 

Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak odpowiedział, że nie ma 

przygotowanego planu zagospodarowania przestrzennego, jest w opracowaniu, grunty te są 

zgodnie z propozycją planu przeznaczone pod przemysł i usługi (nagranie od 00:22:26 do 

00:23:12). 

 

Zdaniem radnego Bronisława Balcerowskiego szkoda, że Rada Gminy nie spotkała się doraźnie  

w tym temacie, nowa rada będzie potrzebowała czasu żeby dokonać wyboru (nagranie od 

00:23:23 do 00:25:26). 

 

Radna Magdalena Sznajder zapytała o przeznaczenie terenu. Kierownik Referatu Gospodarki 

Przestrzennej Natalia Zielińska odpowiedziała, że w obowiązującym studium uwarunkowań jest 

to teren przemysłowy, dlatego takie jest przeznaczenie terenu w planie miejscowym, wyjaśniła 

przebieg procedury planistycznej. Radna popiera wniosek Wiceprzewodniczącego, jej zdaniem 

mieszkańcy powinni zostać o tym poinformowani (nagranie od 00:25:39 do 00:27:28). 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek przychyliła się do wniosku 

Wiceprzewodniczącego Sykuta. Skarbnik Gminy wskazała, że trzeba będzie wstrzymać 

procedurę przetargową zadań inwestycyjnych na kwotę 12 mln zł (nagranie od 00:27:32 do 

00:29:09). 

 

Radny Sławomir Ruge odniósł się do słów radnego Bronisława Balcerowskiego, zauważył, że 

nikt nie podejmuje dyskusji z radnymi.  Zdaniem radnego Bronisława Balcerowskiego Rada 

powinna spotkać się na roboczo, przedyskutować ten temat (nagranie od 00:29:13 do 00:30:50). 

 

Głos w dyskusji zabrał radny Krzysztof Michalak. Natalia Zielińska wskazała, że obwieszczenia 

były wywieszane. Radna Magdalena Sznajder wspomniała o zebraniach wiejskich, na których 

nie było o tym mowy, mieszkańcy nie zostali o tym poinformowani (nagranie od 00:31:00 do 

00:33:00). 

 

Radny Sławomir Ossowski podjął temat kolejnych dwóch uchwał, które Wiceprzewodniczący 

Rady Gminy chce wycofać z porządku obrad, zapytał o składowanie odpadów niebezpiecznych. 
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Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej odpowiedziała, że przedłożony projekt jest 

zgodny jest z ustaleniami studium uwarunkowań, dążymy do tego, aby stare plany miejscowe 

likwidować, bo te zapisy nie są dostosowane do dzisiejszych uwarunkowań. Projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Regionalną Dyrekcją Ochrony Środowiska, odbyła się 

dyskusja publiczna (nagranie od 00:33:06 do 00:35:52). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził głosowanie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Henryka Sykuta o wykreślenie z porządku 

obrad w punkcie 8 podpunktu 6 Projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości gruntowych. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 

Maria Wolsztyńska 

PRZECIW (1) 

Sławomir Ossowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Bronisław Balcerowski, Jacek Krzyżanowski 

NIEOBECNI (6) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, 

Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Zmiana do porządku obrad została przyjęta. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Henryka Sykuta o wykreślenie z porządku 

obrad projektu uchwały w punkcie 8 podpunktu 11 -w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie 

rozpatrzenia uwag do projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie 

ulicy Przemysłowej w miejscowości Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Jacek Grzywacz, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka 

PRZECIW (7) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra 
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Lubońska, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (6) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, 

Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Zmiana do porządku obrad nie została przyjęta. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Henryka Sykuta o wykreślenie z porządku 

obrad projektu uchwały w punkcie 8 podpunktu 12 -w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Przemysłowej w miejscowości Białe Błota,  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Jacek Grzywacz, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka 

PRZECIW (7) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra 

Lubońska, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (6) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, 

Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Zmiana do porządku obrad nie została przyjęta. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zgłosił zmianę do porządku obrad  

w postaci wprowadzenia Apelu Rady Gminy Białe Błota do Wójta Gminy Białe Błota  

o odwołanie Dyrektora Gminnego Centrum Kultury w Białych Błotach. Uzasadnienie do Apelu 

odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek (nagranie od 00:40:56 

do 00:45:27). 

 

Radna Ilona Nowakowska zapytała, dlaczego Wójt nie reaguje na nieprawidłowości w Gminnym 

Centrum Kultury, odczytała interpelację w tej sprawie (nagranie od 00:45:43 do 00:49:33). 

 

Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke poinformował, że przekaże stanowisko 

radnych Panu Wójtowi. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zwrócił się 

o przedstawienie opinii stowarzyszeń na temat pracy Dyrektor. Wiceprzewodnicząca Rady 

Gminy Białe Błota Anna Banaszek poinformowała, że taki wniosek złożyła w ubiegłym 

tygodniu. Sekretarz Gminy potwierdziła (nagranie od 00:49:43 do 00:50:51). 

 

Radna Maria Wolsztyńska zauważyła, że projekt apelu wpłynął do radnych po rozpoczęciu sesji, 

podniosła temat braku udziału Dyrektor GCK w posiedzeniu (nagranie od 00:51:07 do 00:51:51). 
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Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie do porządku obrad Apelu Rady Gminy Białe Błota o odwołanie Dyrektora 

Gminnego Centrum Kultury w Białych Błotach w punkcie 8, a obecny punkt 8 będzie punktem 

9. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka 

PRZECIW (2) 

Bronisław Balcerowski, Jacek Krzyżanowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Kamilla Grzelak, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Sławomir Ossowski, Maria 

Wolsztyńska 

NIEOBECNI (6) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, 

Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Zmiana do porządku obrad nie została przyjęta. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził głosowanie nad całością 

porządku obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska 

NIEOBECNI (6) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, 

Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie 

międzysesyjnym. 
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Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz odczytał informacje na temat 

oświadczeń majątkowych radnych, Sekretarz Gminy Ewa Galicka potwierdziła konieczność 

złożenia dwóch oświadczeń. Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota poruszył kwestię wyboru 

osób zasłużonych dla Gminy, którym wręczono ten tytuł podczas Gali 50-lecia Gminy Białe 

Błota. Powołał się na pismo, jakie otrzymał w tej sprawie od urzędu gminy. Sekretarz Gminy 

Ewa Galicka odniosła się do słów Przewodniczącego, wyjaśniła kwestię składania wniosków. 

Zdaniem Przewodniczącego Wójt, jako pomysłodawca powinien odznaczyć wszystkich 

zasłużonych społecznie (nagranie od 00:54:18 do 01:02:50). 

 

Ad. 6. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu 

między sesjami. 

 

W imieniu Wójta Gminy Białe Błota Dariusza Fundatora sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym w zakresie wykonania uchwał podjętych przez Radę Gminy przedstawił 

Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke. Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota 

Jacek Grzywacz zapytał o harmonogram równania dróg gruntowych na wiosnę 2024 roku, czy 

został rozstrzygnięty przetarg. Monika Dominikowska Kierownik Referatu Zamówień 

Publicznych odpowiedziała, że dzisiaj było otwarcie ofert na bieżące utrzymanie dróg, złożono 

5 ofert. Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zapytał o odbiór robót 

remontowych w świetlicy w Łochowicach. Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru 

Projektów Andrzej Nowak udzielił odpowiedzi. Przewodniczący zapytał o odbiór końcowy 

inwestycji budowy placu sołeckiego w Łochowie. Odpowiedzi udzieliła Anna Bromka 

Kierownik Referatu Inwestycji. W kolejnym pytaniu Przewodniczący Jacek Grzywacz zapytał 

Sekretarz Gminy o dostawę artykułów biurowych oraz urządzeń ksero. Sekretarz Gminy 

udzieliła wyjaśnień. Anna Bromka przedstawiła koszt realizacji prac budowlanych na placu 

sołeckim w Łochowie. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zadał 

pytanie w temacie budowy ul. Pogodnej w Cielu. Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł 

Zuehlk zauważył, że projekt organizacji ruchu na czas budowy przygotowuje wykonawca. Głos 

w dyskusji zabrała radna Magdalena Sznajder (nagranie od 01:03:05 do 01:18:10).  

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Do obrad dołączyli radna Karolina Lachowicz oraz radny Piotr Mądrzyński. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zapytał o nieobecność Wójta. 

Sekretarz Gminy wyjaśniła, że jest na spotkaniu w Grudziądzu (nagranie od 01:18:30 do 

01:18:48). 

 

Ad. 7. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał. 

 

Głos zabrała Anetta Steltmann sołtys Sołectwa Kruszyn Krajeński, zaapelowała do radnych  

o przyjęcie projektu uchwały w sprawie w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w rejonie ulic Leśnej i Hiacyntowej  

w miejscowości Kruszyn Krajeński, gmina Białe Błota (nagranie od 01:19:34 do 01:21:33). 
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Ad. 8. Podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie przyjęcia regulaminu głosowania w sprawie wyboru ławników na kadencję 

2024-2027, 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz odczytał regulamin i zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przyjęcia regulaminu głosowania w sprawie wyboru ławników na kadencję 2024-

2027.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 

Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 

Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.18.2024 w sprawie przyjęcia 

regulaminu głosowania w sprawie wyboru ławników na kadencję 2024-2027. 

 

2) w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej dla przeprowadzenia głosowania w sprawie 

wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Bydgoszczy na kadencję 2024-2027, 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zaproponował członków Komisji 

Skrutacyjnej w osobie: radny Jacek Krzyżanowski, radny Bronisław Balcerowski, radna Maria 

Wolsztyńska. Kandydaci wyrazili zgodę. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

kandydatura radnego Jacka Krzyżanowskiego kandydatura radnego Bronisława 

Balcerowskiego kandydatura radnej Marii Wolsztyńskiej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 

Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 

Sznajder, Katarzyna Tomicka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
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Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Kandydatury zostały przyjęte. 

 

Członkowie Komisji Skrutacyjnej zaproponowali kandydaturę radnego Bronisława 

Balcerowskiego na Przewodniczącego komisji. Radny wyraził zgodę. Przewodniczący Rady 

Gminy Jacek Grzywacz zarządził głosowanie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

kandydatura na funkcję przewodniczącego komisji skrutacyjnej w osobie radnego Bronisława 

Balcerowskiego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Bronisław Balcerowski 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Przewodniczącym Komisji Skrutacyjnej został radny Bronisław Balcerowski. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej dla przeprowadzenia głosowania w sprawie wyboru 

ławników do Sądu Okręgowego w Bydgoszczy na kadencję 2024-2027.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 

Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 

Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 
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Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.19.2024 w sprawie powołania 

Komisji Skrutacyjnej dla przeprowadzenia głosowania w sprawie wyboru ławników do 

Sądu Okręgowego w Bydgoszczy na kadencję 2024-2027. 

 

3) w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Bydgoszczy na kadencję 2024-2027, 

 

Radna Magdalena Sznajder Przewodnicząca Zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników 

do Sądu Okręgowego w Bydgoszczy na kadencję 2024-2027 przedstawiła Radzie Gminy opinie 

na temat kandydatów na ławników (nagranie od 01:27:07 do 01:28:37) 

 

Radny Bronisław Balcerowski odczytał regulamin głosowania w sprawie wyboru ławników. 

Rozpoczęto głosowanie (nagranie od 10:30:44 do 01:37:54) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził 15 min. przerwy na czas 

liczenia głosów. 

Obrady wznowiono po przerwie. 

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół Komisji Skrutacyjnej z obliczenia 

głosów oddanych w głosowaniu w wyborach ławników do Sądu Okręgowego w Bydgoszczy 

na kadencję 2024-2027 (nagranie od 01:38:32 do 01:45:44). 

 

Do obrad dołączyła radna Magdalena Burdanowska. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Bydgoszczy na kadencję 2024-2027.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.20.2024 w sprawie wyboru 

ławników do Sądu Okręgowego w Bydgoszczy na kadencję 2024-2027. 

 

4) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego wspólnej realizacji z 

Gminą Nowa Wieś Wielka zadania w zakresie przebudowy ulicy Zabytkowej w Przyłękach 

oraz ulicy Powstańców Wielkopolskich w Brzozie na wspólnym przebiegu odcinka drogi,  
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Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego wspólnej realizacji z 

Gminą Nowa Wieś Wielka zadania w zakresie przebudowy ulicy Zabytkowej w Przyłękach 

oraz ulicy Powstańców Wielkopolskich w Brzozie na wspólnym przebiegu odcinka drogi.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.21.2024 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego wspólnej realizacji z Gminą Nowa Wieś 

Wielka zadania w zakresie przebudowy ulicy Zabytkowej w Przyłękach oraz ulicy 

Powstańców Wielkopolskich w Brzozie na wspólnym przebiegu odcinka drogi, 

 

5) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w trybie bezprzetargowym, 

 

W kwestii wskazania wysokości bonifikaty głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota 

Jacek Grzywacz, który zaproponował bonifikatę w wysokości 99%. Radny Krzysztof Michalak 

zgodził się z tą propozycją. Głos w dyskusji zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe 

Błota Henryk Sykut, jego zdaniem oddajemy teren za bezcen. Kierownik Biura Nieruchomości 

i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak wskazał, że wysokość 1% będzie stanowić kwotę 15 000,00 

zł. Zdaniem Jacka Grzywacza to jest interes gminy, żeby zapewnić miejsce na pochówek dla 

mieszkańców. Radny Bronisław Balcerowski zgodził się z zaproponowaną bonifikatą, poruszył 

temat braku miejsc na cmentarzu. Wartość działek przedstawił Andrzej Nowak. Do dyskusji 

włączyła się radna Ilona Nowakowska, która zapytała o plan zagospodarowania przestrzennego 

dla tego terenu (nagranie od 01:51:12 do 01:57:30).   

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

par 2 Sprzedaż nieruchomości nastąpi za cenę ustaloną w operacie szacunkowym z 

zastosowaniem 99% bonifikaty.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 
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Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Sławomir Ossowski, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Wniosek Przewodniczącego Rady Gminy Białe Błota Jacka Grzywacza został przyjęty. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w trybie bezprzetargowym.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Katarzyna 

Tomicka, Maria Wolsztyńska 

PRZECIW (1) 

Henryk Sykut 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Magdalena Sznajder 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.22.2024 w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie nieruchomości w trybie bezprzetargowym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził 15 min. przerwy. 

Obrady wznowiono po przerwie 

 

6) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych, 

 

Punkt usunięty z porządku obrad. 

 

7) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w trybie przetargu ograniczonego, 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w trybie przetargu ograniczonego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.23.2024 w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż nieruchomości w trybie przetargu ograniczonego. 

 

8) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Prądki, gmina Białe Błota, 
 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Natalia Zielińska poinformowała o pozytywnej 

opinii Rady Sołeckiej.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Prądki, gmina Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.24.2024 w sprawie nadania nazwy 

ulicy w miejscowości Prądki, gmina Białe Błota. 

 

9) w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 

położonego w rejonie ulic Leśnej i Hiacyntowej w miejscowości Kruszyn Krajeński, gmina 

Białe Błota, 

 

Na prośbę radnej Magdaleny Sznajder kwestię projektu uchwały przedstawiła Kierownik 

Referatu Gospodarki Przestrzennej Natalia Zielińska. Teren objęty opracowaniem stanowi 

własność Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa, w obecnym planie są to tereny mieszkalno- 

usługowe, warunkiem bezpłatnego nabycia przez gminę jest ustalenie usług społecznych 

(nagranie od 02:02:52 do 02:03:59).   
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Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 

położonego w rejonie ulic Leśnej i Hiacyntowej w miejscowości Kruszyn Krajeński, gmina 

Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.25.2024 w sprawie zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w rejonie ulic 

Leśnej i Hiacyntowej w miejscowości Kruszyn Krajeński, gmina Białe Błota. 

 

10) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wraz ze zmianą 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w rejonie ulic 

Wczasowej, Osiedle i Przylesie w miejscowości Ciele, gmina Białe Błota, 

 

Na prośbę radnej Magdaleny Sznajder kwestię projektu uchwały przedstawiła Kierownik 

Referatu Gospodarki Przestrzennej Natalia Zielińska. W celu doprowadzenia do zgodności ze 

studium, plan zakłada przede wszystkim zabudowę mieszkaniową jednorodzinną oraz 

mieszkaniową jednorodzinną z dopuszczeniem zabudowy usługowej uzupełniającej, 

nieuciążliwej (nagranie od 02:05:33 do 02:09:06).   

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wraz ze zmianą miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w rejonie ulic Wczasowej, 

Osiedle i Przylesie w miejscowości Ciele, gmina Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 
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NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.26.2024 w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego wraz ze zmianą miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w rejonie ulic Wczasowej, 

Osiedle i Przylesie w miejscowości Ciele, gmina Białe Błota. 

 

11) w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Przemysłowej w miejscowości Białe 

Błota, 

 

Głos zabrała Marcin Jurasz dyrektor ds. rozwoju działu odpadów specjalnych w Remondis  

Sp. z o.o., przedstawiciel firmy, która zakupiła działkę, na której była prowadzona działalność 

odpadowa, z nadzieją, że będzie możliwe prowadzenie kontynuacji takiej działalności. 

Przedstawił warunki prowadzenia działalności odpadowej. Wskazał, że zmiana planu 

zagospodarowania przestrzennego dla tej nieruchomości uniemożliwi prowadzenia działalności 

firmie Remondis, przedstawił zarzuty wobec zaproponowanych zmian do planu, wspomniał  

o możliwym odszkodowaniu (nagranie od 02:10:20 do 02:17:59).   

 

Radna Magdalena Sznajder zapytał o rodzaj odpadów, jakie będą tam przetwarzane. Marcin 

Jurasz odpowiedział, że odpady nie będą przetwarzane, ani składowane, będą magazynowane 

odpady przemysłowe, między innymi przeterminowane farby, czyściwa, filtry, odpady olejowe, 

nie będą to odpady medyczne, odpady skażone. Dyrektor zapewnił, że nie będą to odpady 

komunalne, uciążliwe zapachowo, skażone. Odpowiadając na pytanie radnej Magdaleny 

Sznajder przedstawiciel firmy Remondis powiedział, że taka działalność nigdzie nie została 

firmie odmówiona, w ramach działu prowadzonych jest kilkanaście magazynów odpadów 

przemysłowych. Wskazał na kary, jakie grożą za naruszenie obowiązujących przepisów 

(nagranie od 02:18:24 do 02:24:01).   

 

Radny Krzysztof Michalak powiedział, że mieszkańcy nie chcą takiego składowiska, Białe Błota 

są zakorkowane, można pomyśleć nad inną lokalizacją (nagranie od 02:24:17 do 02:25:38).   

 

Radna Ilona Nowakowska zapytała czy wszystkie dokumenty w tej sprawie dotarły do Wójta. 

Marcin Jurasz dyrektor ds. rozwoju działu odpadów specjalnych w Remondis  

potwierdził, że wszystkie dokumenty są złożone, poinformował o próbach umówienia się na 

spotkanie do Wójta, zabrał głos w sprawie ewentualnych roszczeń wobec gminy (nagranie od 

02:25:59 do 02:29:29).   

 

Radny Piotr Mądrzyński zapytał o likwidację PSZOK. Marcin Jurasz dyrektor ds. rozwoju działu 

odpadów specjalnych w Remondis zauważył, że PSZOK odbiera odpady inne niż komunalne od 

osób prywatnych. Radny Krzysztof Michalak podkreślił, że PSZOK służy segregacji, wspiera 

ekologię, jest to punkt dla mieszkańców, zaznaczył, że mieszkańcy nie chcą działalności 

Remondis w tym miejscu (nagranie od 02:29:31 do 02:31:48).   
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek wyraziła swoje zdanie oraz 

wskazała obawy mieszkańców. Przedstawiciel firmy Remondis odpowiedział, że nie będzie tam 

odpadów komunalnych, uciążliwych zapachowo, to jest zapisane w pozwoleniu (nagranie od 

02:31:56 do 02:34:11).   

 

Radna Maria Wolsztyńska odniosła się lokalizacji, wspomniała o składzie węgla, który był w tej 

okolicy oraz o kontrolach i sposobie działania WIOŚ (nagranie od 02:34:13 do 02:36:06).   

 

Radny Bronisław Balcerowski zapytał czy Remondis ma podpisane umowy z firmami z spoza 

kraju. Przedstawiciel firmy Remondis wyklucza import odpadów w celu przetwarzania czy 

gromadzenia (nagranie od 02:36:13 do 02:37:50).   

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz poprosił Wójta o wypowiedź w tej 

sprawie. Odpowiedzi udzieliła Sekretarz Gminy Ewa Galicka, która powiedziała, że 

odszkodowanie łączy się z drogą sądową. Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Daniel 

Kończak przedstawił przebieg sprawy, wymienił rodzaje odpadów, które będą przez firmę 

Remondis zbierane i magazynowane. Zauważył, że w sprawie zadecydowała kwestia czy 

zabieranie i magazynowanie odpadów na tym terenie jest zgodne z miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego. Wójt wydał decyzję odmowną, zostało złożone odwołanie do 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego, które uchyliło decyzję Wójta, ale nie wydało w tej 

sprawie decyzji pozytywnej. Wykładnia SKO nie jest wiążąca dla Wójta. Marcin Jurasz dyrektor 

ds. rozwoju działu odpadów specjalnych w Remondis przywołał argumentację Wójta 

(nagranie od 02:37:51 do 02:48:14).   

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz podkreślił brak konsultacji tematu  

z Radą Gminy, Wójt nie przedstawił za i przeciw, nie poinformował o ewentualnych karach 

(nagranie od 02:48:14 do 02:49:23).   

 

Marcin Jurasz dyrektor ds. rozwoju działu odpadów specjalnych w Remondis wyjaśnił 

wątpliwości radnych. Dyskusję wywołała kwestia odpadów medycznych (nagranie od 02:49:30 

do 02:51:15).   

 

Radny Krzysztof Michalak, powtórzył, że mieszkańcy nie chcą takiej działalności w ich 

sąsiedztwie (nagranie od 02:51:20 do 02:52:43).   

 

Radna Magdalena Sznajder zabrała głos w dyskusji, przywołała problem mieszkańców  

ul. Fordońskiej w Bydgoszczy, poruszyła kwestię zwiększenia natężenia ruchu, problemu 

odpadów przemysłowych. Radna zapytała o kwestię podjęcia decyzji o planie zagospodarowania 

przestrzennego. Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Daniel Kończak wskazał, że Wójt stoi 

na stanowisku, że inwestycja jest niezgodna z obowiązującym miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego. Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Natalia 

Zielińska odniosła się do zaproponowanego w projekcie uchwały miejscowego planu, który jest 

zgodny ze studium, po uchwaleniu planu nie będzie możliwe prowadzenie działalności związanej 

z odpadami. Przedstawiciel Remondis zauważył, że w procedowanym planie jest zakaz 

lokalizacji przedsięwzięć mogących oddziaływać na środowisko (nagranie od 02:52:47 do 

02:58:12).   
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Swoje stanowisko w sprawie przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek 

Grzywacz, zapowiedział, że będzie głosował przeciw (nagranie od 02:58:15 do 02:58:48).   

  

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Natalia Zielińska wyjaśniła, że pierwsza uchwała 

dotyczy nieuwzględnienia uwag, o które wnosił podmiot, Wójt nie uwzględnił uwag złożonych 

przez przedsiębiorstwo do projektu planu miejscowego, kolejną uchwałą jest plan miejscowy. 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej zabrała głos w temacie roszczeń (nagranie od 

02:59:08 do 03:00:37).   

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Przemysłowej w miejscowości Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

PRZECIW (3) 

Jacek Grzywacz, Piotr Mądrzyński, Henryk Sykut 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Ilona Nowakowska 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.27.2024 w sprawie rozstrzygnięcia 

o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w rejonie ulicy Przemysłowej w miejscowości Białe Błota. 

 

12) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy 

Przemysłowej w miejscowości Białe Błota, 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Przemysłowej 

w miejscowości Białe Błota,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 
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Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

PRZECIW (3) 

Jacek Grzywacz, Piotr Mądrzyński, Henryk Sykut 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Ilona Nowakowska 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.28.2024 w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Przemysłowej w miejscowości 

Białe Błota. 

 

13) w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.3.2024 w sprawie utwardzenia ulicy na 

odcinku ul. Storczykowej od ul. Łąkowej w Kruszynie Krajeńskim, 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.3.2024 w sprawie utwardzenia ulicy na odcinku 

ul. Storczykowej od ul. Łąkowej w Kruszynie Krajeńskim.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.29.2024 w sprawie rozpatrzenia 

wniosku Nr BRG.1510.3.2024 w sprawie utwardzenia ulicy na odcinku ul. Storczykowej od 

ul. Łąkowej w Kruszynie Krajeńskim. 

 

14) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.1.2024 w sprawie budowy oświetlenia na ul. 

Pięknej w Łochowie, 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.1.2024 w sprawie budowy oświetlenia na ul. 

Pięknej w Łochowie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska 

PRZECIW (1) 

Katarzyna Tomicka 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.30.2024 w sprawie rozpatrzenia 

petycji Nr BRG.1520.1.2024 w sprawie budowy oświetlenia na ul. Pięknej w Łochowie. 

 

15) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.2.2024 w sprawie budowy oświetlenia na  

ul. Kalinowej w Łochowie, 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.2.2024 w sprawie budowy oświetlenia na ul. 

Kalinowej w Łochowie,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska 

PRZECIW (1) 

Katarzyna Tomicka 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.31.2024 w sprawie rozpatrzenia 

petycji Nr BRG.1520.2.2024 w sprawie budowy oświetlenia na ul. Kalinowej w Łochowie. 

 

16) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2024 rok,  

 

Na prośbę radnej Magdaleny Sznajder zmiany w budżecie przedstawiła Skarbnik Gminy 

Katarzyna Strzygocka-Kowalska (nagranie od 03:05:33 do 03:22:52). 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska poprosiła Skarbnik  

o wyjaśnienie zwiększenia rezerwy o 1,5 mln zł. Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-
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Kowalska przedstawiła kwestię zwiększenia rezerwy, oraz cel, na jaki została zabezpieczona 

(nagranie od 03:22:55 do 03:25:21). 

 

Radny Piotr Mądrzyński zapytał czy w Murowańcu powstanie wiata śmietnikowa. Kierownik 

Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak potwierdził, że wiata powinna 

powstać w marcu (nagranie od 03:25:27 do 03:25:47). 

 

Radny Sławomir Ruge poruszył kwestię realizacji przez GOPS Programu Asystent, zapytał, 

czemu on tak późno ruszył, ile podpisano umów, dlaczego GOPS, co roku zwraca pieniądze do 

budżetu państwa (nagranie od 03:25:49 do 03:26:34). 

 

Radna Magdalena Sznajder zapytała o zwiększenie o kwotę 100 000,00 zł zakup usług 

pozostałych w dziale transport i łączność. Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska 

wyjaśniła, że chodzi o kwestę remontów ulic Bydgoskiej w Zielonce i Chlebowej w Białych 

Błotach. Radna zapytała czy te pieniądze nie powinny zostać przekazane na drogi, które są  

w opłakanym stanie, aby zakupić kruszywo. Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami 

Michał Kostkowski odpowiedział, że środki na zakup kruszywa są zabezpieczone, przetarg na 

kruszywo jest w trakcie rozstrzygnięcia, oferty są analizowane. Przesunięcie następuje z usług 

pozostałych do usług remontowych. Radna Magdalena Sznajder przywołała stan dróg  

w Prądkach (nagranie od 03:26:37 do 03:30:48). 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2024 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.32.2024 zmieniająca uchwałę  

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2024 rok. 

 

17)  w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2024-2039 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska przedstawiła zmiany w Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2024-2039 (nagranie od 03:31:46 do 03:33:08). 
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Kierownik Referatu Organizacyjnego Łukasz Czyżewski przedstawił kwestię przeznaczenia 

środków na zwiększenie bezpieczeństwa danych mieszczących się w zasobach urzędu gminy 

(nagranie od 03:33:38 do 03:35:53). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2024-2039.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.33.2024 w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2024-2039. 

 

Ad 9. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami. 

 

Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke podziękował za podjęcie uchwał  

i poinformował, że za chwilę wraz z pracownikami urzędu opuści sesję, na pytania mieszkańców 

zostanie udzielona odpowiedź pisemna (nagranie od 03:37:08 do 03:37:36). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zarządził 5 min. przerwy. 

W tym czasie przedstawiciele urzędu opuścili obrady. 

Posiedzenie wznowiono po przerwie.  

 

Głos zabrał Jarosław Jasiński podjął temat remontu ul. Bydgoskiej w Zielonce, jego firma złożyła 

najkorzystniejszą ofertę, która została odrzucona przez gminę, sprawa została skierowana do 

KIO, które nakazało Wójtowi ponowny wybór oferty, Wójt zaskarżył orzeczenie KIO do sądu 

Okręgowego w Warszawie. Wpis do zaskarżonej decyzji wynosi 30 000,00 zł wpis do KIO 

10 000,00 zł, plus koszty zastępstwa, łącznie, na chwilę obecną Wójt Gminy Białe Błota wydał 

50 000,00 zł z naszych pieniędzy. W temacie dostawy kruszyw Jarosław Jasiński powiedział, że 

w ubiegłym roku był ogłoszony przetarg na dostawę kruszyw, oferta jego firmy została 

odrzucona, kolejny wykonawca został wybrany za pond 80 000,00 czy 100 000,00 zł więcej, to 

kruszywo zostało dowiezione do gminy w ilości około 2 000 t w ciągu dwóch dni, 21 i 22 

grudnia, na drogi gminne, co dalej z tym się stało mieszkaniec nie uzyskał informacji. Następny 

temat dotyczył zamówienia publicznego na utwardzenie dróg gruntowych, mieszkaniec zapytał 

o zabezpieczoną na ten przetarg kwotę. Gmina podała, że kwota zabezpieczona na bieżące 

utrzymanie dróg gruntowych na ten rok wynosi 20 000,00 zł. Tak jest podane na platformie 

zakupowej (nagranie od 03:45:53 do 03:49:09). 
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Mieszkanka Małgorzata Kasperuk chciałaby się dowiedzieć czy urząd gminy zadziałał coś  

w lokalu wyborczym w Cielu, czy znowu mieszkańcy będą się żalić komisji wyborczej, że 

śmierdzi, że nie idzie wejść do lokalu, czy Wójt przed końcem swojej kadencji planuje cokolwiek 

zrobić, żeby naprawić to, co tam się dzieje. Mieszkanka poruszyła temat GCK, zastanawia się, 

dlaczego część radnych nie chce w ogóle rozmawiać o tym, że inni radni proszą Wójta  

o odwołanie Viotetty Drążkowskiej, którą niedawno Wójt powołał na osobę pełniącą obowiązki 

dyrektora. Małgorzata Kasperuk odniosła się do słów Wójta w temacie jego spotkań  

z mieszkańcami, poinformowała, że zadzwoniła do sekretariatu, aby umówić się na spotkanie  

z Wójtem, zaproponowano jej termin 15 kwietnia. Innego dnia, gdy podjechała do urzędu,  

w czasie, gdy Wójt powinien przyjmować mieszkańców w sprawie skarg i wniosków, Wójt  

pojechał na tańce do Ciela. Mieszkanka poprosiła o odpowiedź jak działa Wójt i jego 

administracja skoro mieszkaniec na spotkanie z Wójtem czeka 2,5 miesiąca, chciałaby zobaczyć 

kalendarz Wójta (nagranie od 03:49:22 do 03:53:23). 

 

Radna Katarzyna Tomicka zapytała, kiedy planuje się zakończenie projektu rozbudowy szkoły  

w Łochowie, kiedy zacznie się budowa boisk z Programu Olimpia, czy na pewno zdążymy te 

programy wykorzystać, czy pieniądze nam nie przepadną. W temacie kanalizacji w Lisim Ogonie 

radna zapytała o kwestię zaprojektowania i budowy kanalizacji na ul. Potulickiej wzdłuż drogi 

powiatowej. Ulica Kwiatowa brak połowy doświetlenia, kiedy zostanie ono dołożone, kiedy będą 

montowane lampy na kładce w Łochowie, radna poprosiła o sprawdzenie kładki, jest 

uszkodzona. Radna zgłosiła konieczność interwencyjnego równania drogi pomiędzy  

ul. Spacerową a Bluszczową, Bartniczą, Olszynowa. Poprosiła o odmalowanie pasów  

w miejscowościach: Lisi Ogon, Łochowo i Łochowice w ramach wiosennego przygotowania 

terenu. Poprosiła o postawienie lustra przy delikatesach ma ul. Grabowej przy wyjeździe  

z Cyprysowej. Radna Katarzyna Tomicka zapytała czy zostały powzięte rozmowy dotyczące 

zwiększenia kursów autobusów na linii Garbary – Łochowice, czyli linii nr 90, oraz czy są 

prowadzone rozmowy dotyczące przedłużenia linii nr 92 do Łochowic (nagranie od 03:53:35 do 

03:55:43). 

 

Głos zabrał Wojciech Baranowski mieszkaniec Kruszyna Krajeńskiego, który żałuje, że nie może 

rozmawiać bezpośrednio z gospodarzem naszej gminy. Skierował zapytanie do Wójta jak to się 

stało, dlaczego, z jakich powodów moja miejscowość Kruszyn Krajeński był przez kadencję 

prawie pięcioletnią ignorowany? Zapytał czy pan Wójt planuje albo przygotowuje jakieś 

kompendium wiedzy dla nas na zasadzie bilansu zamknięcia swojej kadencji. Mieszkaniec 

przyniósł dla Wójta, jako osoby, która stworzyła swój Komitet, zarejestrowała go i będzie 

przystępować do kandydowania, zaproszenie do udziału w debacie. Poruszył kwestię 

zbliżających się wyborów, zadeklarował, że zaproszenie wyśle na adres gminy, mieszkańcy 

powinni być zorientowani, co do naszych zamierzeń, co do naszych planów, co do naszych 

propozycji i pomysłów rozwiązywania najważniejszych, tych krytycznych problemów. Jako 

kandydat na wójta mieszkaniec czuje się w obowiązku przedstawić swój program. Jest zadania, 

że możemy i musimy rozmawiać o sprawach mniejszej wagi, prozaicznych, ale też rozmawiać  

o kwestiach kategorycznych, zasadniczych, możemy się spierać, nawet kłócić, ale dla dobra tej 

gminy i mieszkańców, musimy ze sobą rozmawiać. Wojciech Baranowski odniósł się do kwestii 

konsultacji społecznych, jego zdaniem należy zaktywizować społeczność, poruszył temat 

stosowania prawa. W odpowiedzi na pytanie radnego Sławomira Ruge Wojciech Baranowski 
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wskazał szczegóły organizowanej debaty wyborczej, zaproponował, aby kandydaci opowiedzieli 

o swoich programach, o propozycjach rozwiązania problemów takich jak kwestia drogi 

powiatowej w Łochowie, kwestia wody w gminie (nagranie od 03:56:09 do 04:07:11). 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek poinformowała, że na początku 

kadencji radni zostali pozbawieni kontaktu z urzędem przez Zarządzenie nr 13 Wójta, co 

skończyło się w sądzie administracyjnym, wyrok mówi, że Wójt to zarządzenie musi uchylić, 

sąd zaskarżył zarządzenie, które zostało wydane z naruszeniem prawa. Zdaniem Marzanny Kreji 

redaktor naczelnej Czasopisma Białe Błota info ten wyrok tak nie brzmi. Wiceprzewodnicząca 

Rady Gminy odpowiedziała, że stwierdzono, że zaskarżone zarządzenie zostało wydane  

z naruszeniem prawa (nagranie od 04:07:26 do 04:09:53). 

 

Mieszkaniec Łochowa Daniel Sowa powiedział, że przy okazji protestów zauważył, że 

przepustowość przez Łochowo, Lisi Ogon, Łochowice dla tirów i ciężkiego transportu jest 

tragiczna. Odniósł się do planowanej przebudowy drogi powiatowej, zapowiedział, że 

Stowarzyszenie Łochowo, Łochowice, Lisi Ogon będzie cały czas walczyć o to, żeby jednak nie 

puszczać przez nasze wsie ciężkiego transportu. Mieszkaniec zapytał o gwarancje, że gmina 

Nakło, kierując się własnym interesem, nie zapragnie, aby w Gorzeniu powstały magazyny. 

Poruszył kwestię bliskości przedszkola, gdzie wyjazd z przedszkola jest bezpośrednio na tę ulicę, 

tam teraz nie ma nawet chodnika. Mieszkaniec odniósł się do ukończonych przez Wójta studiów 

MBA (nagranie od 04:10:03 do 04:16:38). 

 

Mieszkanka Łochowa Daria Włodarczyk poinformowała, że występuje w imieniu 

Stowarzyszenia mieszkańców Lisiego Ogona, Łochowa i Łochowic. Odczytała zapisy art. 1, 2, 

3 oraz 4 Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej z dnia 2 kwietnia 1997 roku. Mandaty radnych, 

pełnione stanowiska są dane przez mieszkańców, co nie oznacza, że nagle my nie mamy już 

żadnych praw, po to jest rada gminy, bo to są te sesje, żebyśmy my mogli tutaj przyjść  

i realizować formę demokracji oddolnej. W kwestii przebudowy drogi powiatowej mieszkanka 

powiedziała, że nikt ze Stowarzyszenia nie jest przeciwko budowie chodników, przeciwko 

przejść dla pieszych, przeciwko oświetleniu tych dróg, prosimy o to, żebyśmy nie dali sobie 

„zamydlić oczu” i nie zwracali uwagi na szerszy kontekst i zagrożenia, jakie są z tym związane. 

Mieszkanka zapytała radnego Sławomira Ruge o kwestię zapewnienia mieszkańców, że nie 

będzie transportu ciężkiego, wzmożonego ruchu, że nie rozbuduje się strefa przemysłowa. Radny 

odpowiedział, że tam, na tych terenach, przynajmniej na tą chwilę, nie powstaną żadne hale 

wielkogabarytowe. Radny odniósł się do słów mieszkanki, nastąpiła wymiana zdań. Daria 

Włodarczyk zapytała czy jest plan zagospodarowania przestrzennego na sołectwo Łochowice, 

radny odpowiedział, że jest w trakcie realizacji. Odniosła się do wpisu radnego na Facebooku, 

odniosła się do zapisów ustawy o drogach publicznych, jako mieszkanka oczekuje ścieżek 

pieszych, rowerowych przejść i oświetlenia, ale sposób bezpieczny, racjonalny. Zgodnie z tą 

ustawą nie można wprowadzić zakazu na drodze, która ma odpowiednią nośność, jeżeli posiada 

drogi dla pieszych, drogi dla pieszych i rowerzystów, wiadukty, tunele, przejścia i przejścia dla 

rowerzystów. Zapytała radnego, jakie ustawowe zakazy można wprowadzić, odpowiedział, że 

znaki pionowe. Mieszkanka powiedział, że należy się zastanowić czy chcemy w tej gminie 

przemysłu, magazynów, poruszyła kwestię transportu docelowego, zapytała, jaka kwota  

z budżetu na 2024 rok jest przewidziana na część drogi, która została przez gminę przejęta. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut odpowiedział, że w wydatkach 
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budżetowych jest zapisane około 2 mln zł (nagranie od 04:17:04 do 04:35:00). 

 

Radny Sławomir Ruge odniósł się do słów mieszkanki, poruszył kwestie powstania przejść dla 

pieszych na drodze powiatowej, żeby powstało przejście dla pieszych musi być kontynuacja 

chodnika, z jednej strony na drugą, żeby powstał chodnik, żeby było doświetlenie tej całej ulicy 

od Lisiego Ogona do Łochowic, żeby był bezpieczny pas zatrzymania musi zaistnieć przebudowa 

drogi powiatowej. Radny poruszył temat mostu, który ma ograniczoną nośność do 15 t, do jego 

stanu technicznego (nagranie od 04:35:04 do 04:38:33). 

 

Mieszkaniec Piotr Nowak odniósł się do nieobecności Wójta, podziękował za wybranie i nadanie 

boiska gminnego w Łochowie imieniem jego taty. Poruszył temat przebudowy drogi powiatowej, 

braku informowania mieszkańców, braku konsultacji społecznych. Podając przykład prawie 100-

letnich budynków w Łochowie, Łochowicach i Lisim Ogonie zapytał czy ktoś z gminy 

pofatygował się i przeprowadził badania, czy te budynki się nie zawalą. Podjął kwestię ilości 

spalin, jakie będą wydzielane do atmosfery przez przejeżdżające tiry. Mieszkaniec zapytał, jakim 

kluczem w naszej gminie są wybierane ulice, które są przewidziane do utwardzenia, podał 

przykład ul. Jarzębinowej. Wskazując na podwyżkę podatku od nieruchomości podjął temat, tego 

czy nam mieszkańcom w jakikolwiek sposób centra logistyczne są potrzebne (nagranie od 

04:38:53 do 04:51:02). 

 

Radny Sławomir Ruge poinformował, że budowa ul. Jarzębinowej w Łochowie jest  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej, jest na etapie projektowania i najprawdopodobniej 

budowa zostanie rozpoczęta w przyszłym roku. Radny przekazał, że wpisano do budżetu zadania 

„Opracowanie koncepcji budowy trasy alternatywnej dla miejscowości Łochowo, Łochowice, 

Lisi Ogon” (nagranie od 04:51:04 do 04:51:59). 

 

Radna Katarzyna Tomicka powiedziała, że w przypadku ul. Jarzębinowej jest ZRID, z jedną 

działką jest problem, ponieważ trzeba ją odkupić od właściciela (nagranie od 04:52:35 do 

04:52:13). 

 

Mieszkanka Łochowa Magdalena Dunajewska zapytała, kiedy ul. Kwiatowa w Łochowie 

zostanie utwardzona i doświetlona, poprosiła o wzmożenie kontroli przechodzącego przez śluzę 

mostku w Lisim Ogonie, przez ten mostek przejeżdżają ciężkie samochody, zgłosiła do 

wzmocnienia i utwardzenia kruszywem ul. Bartniczą od strony ul. Gościnnej w stronę  

ul. Spacerowej. Mieszkanka odniosła się do hałasu dobiegającego z parku przemysłowego, 

kwestii przeprowadzenia badania natężenia hałasu, zaproponowała przeprowadzenie konsultacji 

społecznych w sprawie uciążliwości firmy Panattoni, zapytała o kwestię nasadzeń. Odwołując 

się do strajków rolników mieszkanka odniosła się do natężenia ruchu w tym czasie, przejazdu 

tirów, w perspektywie przebudowy drogi Bydgoszcz – Gorzeń – Nakło. Mieszkanka 

powiedziała, że dzisiaj chroni nas ten most, poprosiła władze o kontrolę tej drogi, na całym 

odcinku Lisi Ogon, Łochowice pobocze jest rozjechane. Magdalena Dunajewska przypomniała, 

że cały czas wnioskuje o autobusy linii nr 90, o dwa kursy w czasie rannym i w czasie 

popołudniowym, o autobusy przegubowe w czasie natężonego ruchu. Mieszkanka zapytała, 

dlaczego wpłynęło zawiadomienie o rozpoczęciu budowy odcinka pierwszego, chodzi o Lisi 

Ogon, dlaczego Wójt to zrobił przed wyborami? Dlaczego nie odbyły się konsultacje społeczne 

po dzień dzisiejszy? Mieszkańcy składali swoje uwagi i poprawki, nie dowiedzieli czy te 
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poprawki zostały naniesione (nagranie od 04:52:19 do 05:05:54) 

 

Radny Krzysztof Michalak odczytał petycję mieszkańców ul. Asfaltowej, którzy nie otrzymali 

odpowiedzi a wnosili o możliwość udziału mieszkańców przy opracowywaniu studium 

techniczno-ekonomicznego-środowiskowego na etapie tworzenia obwodnicy Białych Błot. 

Odniósł się do poruszanej w petycji kwestii, jego zdaniem Wójt nie dotrzymał obietnic (nagranie 

od 05:06:11 do 05:13:02) 

 

Radny Sławomir Ruge przekazał, że mieszkańcy zwracają uwagę, co do budowy masztu telefonii 

komórkowej przy śluzie nr 7 na końcu ul. Kasztanowej, zapytał, na jakim etapie są te prace, czy 

zezwolenie zostało wydane na budowę tego masztu i co Wójt zrobił, aby wstrzymać budowę, 

zgodnie z tym, co deklarował na zebraniu wiejskim, jesienią w Łochowie. W temacie programu 

Asystent radny oczekuje pisemnej odpowiedzi z GOPSU. 21 lutego na posiedzeniu Komisji 

Budżetu i Finansów radny zgłaszał problem z długotrwałą procedurą projektowania ul. Cisowej 

w Łochowie, zapytał, co zostało zrobione w tej materii i na jakim etapie jest praca w związku  

z projektowaniem ul. Cisowej. Mieszkańcy zgłaszają prośbę o interwencyjne równanie dróg  

ul. Tęczowej, Burzowej, Gradowej, Wiosennej i jesiennej w Łochowie (nagranie od 05:13:11 do 

05:15:35) 

 

Zbigniew Klimczak mieszkaniec Przyłęk przedstawił problem atrakcyjności Przyłęk dla 

patodeweloperów, którzy z jak najmniejszego kawałka gruntu chcą wycisnąć jak największy 

zysk. Podał przykład sprawy z 2021 roku, dewelopera z Mogilna, który zaproponował, że na 

działce o powierzchni 3500 m² wybuduje 16 domów w zabudowie bliźniaczej. Mieszkaniec 

zapytał czy my, jako mieszkańcy możemy czuć się bezpieczni i zagospodarowani przez 

urzędników, przez włodarzy naszej gminy czy mamy się lękać, że w Przyłękach czy innych 

regionach naszej gminy są jeszcze połacie, takiej ziemi, którą może nabyć patodeweloper i czy 

każdy może budować sobie, co chce, czy prawo tutaj, w naszej gminie obowiązuje, czy ustawa 

o zagospodarowaniu przestrzennym to jest tylko fikcja? Czy będą wyciągnięte konsekwencje od 

osób, które brały udział w wydaniu tej decyzji?  (nagranie od 05:15:51 do 05:28:42) 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut potwierdził, że decyzja  

o warunkach zabudowy była wydana z naruszeniem prawa (nagranie od 05:28:43 do 05:29:29) 

 

Mieszkaniec Krzysztof Synakiewicz skierował do Wójta słowa, że czas odejść ze sceny, poruszył 

kwestię rozbudowy szkoły w Łochowie, jak i całej oświaty na terenie gminy Białe Błota. 

Mieszkańca interesuje, co Wójt przez te 5 lat zrobił odnośnie rozbudowy szkoły w Łochowie, co 

zrobił odnośnie oświaty na terenie gminy Białe Błota? Mieszkaniec przedstawił analizę 

budżetów pod względem wydatków na oświatę. Dlaczego do dnia dzisiejszego nie ma 

zakończonego projektu budowy czy rozbudowy szkoły podstawowej w Łochowie? Krzysztof 

Synakiewicz poruszył temat deficytu, obsługi długu na przestrzeni lat. Zapytał czy warto było 

zadłużać gminę, gdzie podczas kampanii wyborczej obiecał Wójt transparentność, że wyciągnie 

gminę z długów i jak to się ma do obecnych kosztów obsługi długu. Zapytał jakie środki  

z budżetu gminy są przekazane na gazetkę „Białe Błota Tu i Teraz” i dlaczego ta gazetka 

przedstawia tylko jedną stronę gminy, przedstawia same sukcesy, dlaczego są wybiórcze 

informacje (nagranie od 05:29:47 do 05:42:47). 
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Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota info poruszyła temat przyjmowania 

petentów przez Wójta, próbowała się zapisać do Wójta w ramach skarg i wniosków, został jej 

wyznaczony termin 14 marca w sądzie. Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma Białe 

Błota info zastanawia się, na jakiej podstawie Sekretarz Gminy Ewa Galicka weszła w posiadanie 

tego typu informacji, które dotyczą pana Dariusza Fundatora, który złożył prywatny akt 

oskarżenia przeciwko prywatnej osobie i na jakiej podstawie prawnej pani Galicka narusza dobra 

osobiste redaktor naczelnej. Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota info 

złożyła wniosek do Wójta, aby przedstawił radnym potwierdzenie przelewu zapłaty za 

wynagrodzenie radcy prawnego, który w tej sprawie będzie uczestniczył. W kwestii jubileuszu 

50-lecia gminy Białe Błota Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota info 

poinformowała, że wojewoda kujawsko-pomorski wszczął postępowanie wyjaśniające 

dotyczące zarządzenia Wójta. Wójtowi nie wolno było uregulować zarządzeniem kwestii 

przyznawania tych odznaczeń, skierowała zapytanie do Sekretarz Gminy czy te medale, które 

zostały wybite, zwrócono się wówczas zgodnie z ustawą o odznakach i mundurach z 1978 roku 

do Prezydenta RP przedstawiając mu projekt odznaczenia. Marzanna Kreja redaktor naczelna 

Czasopisma Białe Błota info zapytała, jakie wyniki uzyskał pan Wójt na studiach MBA na UMK 

Toruniu. Redaktor naczelna zapytała: - jakie korzyści gminie dały wyjazdy pana Wójta na forum 

ekonomiczne do Karpacza, za które podatnicy zapłacili 1092 zł; - jakie korzyści odnieśli 

podatnicy z wyjazdu pana Wójta na warsztaty w Wierzbiczanach; - jaką korzyść gminie dało 

spotkanie wigilijne w Izabelinie, na które pojechał pan Wójt, wydano na nie 724 zł. W kwestii 

konsultacji społecznych dotyczących drogi powiatowej redaktor naczelna przypomniała, że 

podjęta została uchwała o konsultacjach i ona wyszła w życie dokładnie 14 dni od ogłoszenia  

w dzienniku urzędowym, Wójt zobowiązany jest do wykonania tej uchwały. Marzanna Kreja 

redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota info odniosła się do wizyty Wójta podczas półkolonii. 

Pan Wójt zamiast w urzędzie przebywa na półkoloniach. Redaktor naczelna odniosła się do 

udziału zastępcy skarbnika podczas Komisji Budżetu i Finansów, w dalszej części 

poinformowała, że w ciągu 4 lat od 2020 roku Gminy Ośrodek Pomocy Społecznej, który 

realizuje program asystent osoby niepełnosprawnej zwrócił do budżetu państwa 661 627,48 zł, 

pieniądze te mogłyby być wykorzystane na potrzeby osób, które potrzebowały takiej pomocy, 

zdaniem redaktor naczelnej jest niegospodarność o dużej skali (nagranie od 05:43:11 do 

06:01:50). 

 

Anetta Steltmann Sołtys Sołectwa Kruszyn Krajeński podziękowała za podjęcie uchwały  

w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego 

w rejonie ulic Leśnej i Hiacyntowej w miejscowości Kruszyn Krajeński, gmina Białe Błota. 

Odniosła się do wystąpienia mieszkańca Kruszyna Krajeńskiego, który jest kandydatem na 

Wójta, zaprosiła go do udziału w zebraniach wiejskich, w kwestii wykreślonych inwestycji  

w Kruszynie Krajeńskim, wskazała na radnego Piotra Mądrzyńskiego i wykreślenie przez niego 

ścieżki rowerowej. Radny odpowiedział, że dla niego priorytetem nie jest ścieżka rowerowa przy 

drodze powiatowej (nagranie od 06:02:03 do 06:03:50). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut przyznał, że też negatywnie ocenił 

powstanie tej ścieżki rowerowej, starostwo teraz wyremontuje tę ścieżkę, to nie powinno być 

nasze zadanie. Ta ścieżka do Kruszyna będzie zrobiona, ale nie z naszych środków, dobrze się 

stało (nagranie od 06:03:53 do 06:05:33). 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut powiedział, że złożył do urzędu 

wnioski odnośnie budowy ulic, otrzymał zestawienie, że w tej kadencji mamy utwardzone 20 km 

dróg, dane się nie zgadzają. Wiceprzewodniczący zapytał czy firma Proj-Bud, w dalszym ciągu 

jest obligatoryjnie wykluczana z każdego postępowania oraz czy Pan Wójt ma ryczałt na 

rozjazdy po gminie Białe Błota (nagranie od 06:05:40 do 06:09:01). 

 

Ad. 10. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami.  

 

Radna Magdalena Sznajder podniosła temat wyników głosowań z dnia 7 listopada w sprawie 

rozpatrzenia wniosku Stowarzyszenia Inicjatyw Lokalnych PARASOLKA w sprawie 

wyznaczenia przez Radę Gminy Białe Błota stałej godziny podczas sesji zwyczajnych Rady 

Gminy Białe Błota dla przewidzianej w Statucie Gminy Białe Błota części porządku obrad sesji, 

zatytułowanej „Wolne wnioski”. Radna przedstawiła wnioski, jakie złożyła do Wójta. Radna 

podjęła temat braku obecności Wójta na sesji. Radna Magdalena Sznajder zapytała, dlaczego  

w sprawie dzisiejszych uchwał dotyczących firmy Remondis nie odbyło się żadne spotkanie  

z radnymi. Radna zapytała sołtys Kruszyna Krajeńskiego, czy wiedziała, że na terenie jej 

sołectwa ma powstać tak duży teren przemysłowy, czy mieszkańcy zostali o tym poinformowani. 

Radna zadała kolejne pytania: o odwodnienie terenu na ul. Pogodnej, o wyblakłe tabliczki  

z nazwami ulic w sołectwie Ciele, o kontrolę placów zabaw, jaka została przeprowadzona przez 

Komisję Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu. Radna zaapelowała do Wójta, 

aby oddał pieniądze za studia MBA. Radna skierowała zapytanie do radnego Jacka 

Krzyżanowskiego czy uczestniczył we wspomnianej komisji wyjazdowej i jakie zostały spisane 

wnioski z tej komisji (nagranie od 06:10:20 do 06:22:40). 

 

Radna Ilona Nowakowska odpowiedziała, radnej Marii Wolsztyńskiej, że dyrektor GCK Violetta 

Drążkowa zawsze otrzymuje drogą mailową zaproszenie na sesję, powinna uczestniczyć w sesji 

w ramach swoich obowiązków. Radna zadała pytania Wójtowi w temacie budowy 

kontenerowego, modułowego magazynu energii elektrycznej wraz z infrastrukturą w Lipnikach 

na ul. Jaśminowej, zapytała, dlaczego stroje do tańca otrzymało tylko jedno koło seniora w Cielu 

(nagranie od 06:55:53 do 06:25:06). 

 

Radna Katarzyna Tomicka złożyła i odczytała dwie interpelacje, w kwestii kanalizacji w Lisim 

Ogonie oraz w kwestii oświetlenia w miejscowości Łochowo (nagranie od 06:25:13 do 

06:26:31). 

 

Radny Krzysztof Michalak przedstawił swoją interpelację w sprawie inwentaryzacji nadbrzeża 

Kanału Górnonoteckiego w miejscowości Murowaniec, Lisi Ogon, Łochowo, zbadania kondycji 

rosnących tam drzew (nagranie od 06:26:35 do 06:29:01). 

 

Radny Bronisław Balcerowski zabrał głos w sprawie: przeglądu gwarancyjnego ul. Gościnnej, 

wykupu działki na poczet chodnika na ul. Kasztanowej, przeglądu istniejących chodników  

w Łochowie, w chodniku przy Szosie Bydgoskiej są zapadliska, przeglądu ulic gdzie był 

instalowany światłowód. Radny zwrócił uwagę, że wyblakły napisy na znakach drogowych  

z nazwami ulic (nagranie od 06:29:08 do 06:33:13). 

 

Radna Aleksandra Lubońska zapytała, jakie są propozycje urzędu odnośnie zmiany organizacji 
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ruchu w obrębie skrzyżowania ul. Centralnej i Czerskiej. Radna zapytała, na jakim etapie są prace 

związane z budową przejścia dla pieszych ul. Czerską i Barycką oraz w sprawie przeglądu 

gwarancji nawierzchni bieżni (nagranie od 06:33:18 do 06:35:07). 

 

Radna Maria Wolsztyńska zwróciła się do Wójta o przywrócenie inwestycji, siedmiu projektów 

do budżetu na ten rok, które były ujęte w WPF na rok 2023 a zostały zdjęte na wniosek Komisji 

Budżetu i Finansów. Radny Piotr Mądrzyński odniósł się do słów radnej Marii Wolsztyńskiej, 

wspomniał, że ściągnięte środki zostały przekazane na wóz strażacki. Radna Maria Wolsztyńska 

poruszyła kwestię projektowania ulic w pakiecie, trzeba mieć na to środki a radny Mądrzyński 

zagłosował przeciwko. Nastąpiła wymiana zdań między radną Magdaleną Sznajder a radną 

Aleksandrą Lubońską (nagranie od 06:35:15 do 06:41:42). 

 

Ad. 11. Zakończenie obrad LXXXIX Sesji VIII Kadencji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zakończył obrady LXXXIX Sesji 

Rady Gminy. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nagranie z sesji dostępne jest pod adresem:  

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/46849/sesja-rady-w-dniu-27-lutego-2024.htm 

 

Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia  

19.03.2024 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy.  

 


